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PROTOKÓŁ Nr X/2015 

SESJI RADY MIEJSKIEJ W KAMIENNEJ GÓRZE 

z dnia 24 września 2015 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 18.00. 

 

Obecnych na Sesji – 19 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Nieobecni – radna Danuta Kurnyta, radny Janusz Jarosz 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM Henryk Różański, który powitał 

przedstawicieli Projektu Arado, radnych, Starostę Powiatu Kamiennogórskiego Jarosława 

Gęborysa, pracowników UM, media i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 19 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM przedstawił proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z VIII i IX Sesji RM w Kamiennej Górze. 

 

4. Wnioski i zapytania. 

5. Informacja przedstawiciela Projektu Arado n/t bieżącej działalności i funkcjonowania 

kamiennogórskich podziemi. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze n/t działalności 

Rady Miejskiej między Sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 193/2, 

obr. nr 5). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 791/13, 

obr. nr 6). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kamiennej Góry. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej 

Górze oraz Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze na kadencję 2016-2019. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 rok. 

 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie Sesji. 

 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 
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Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z VIII i IX Sesji RM w Kamiennej Górze 

 

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokoły Nr: VIII/15 i IX/15 z Sesji Rady Miejskiej 

w Kamiennej Górze były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie zostały 

do nich wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie 

zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Pytanie, na jakim etapie jest sprawa udostępnienia dla mieszkańców mostu łączącego 

ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II? Prezes TBS usilnie od kilku tygodni utrudnia 

mieszkańcom przejście przez ten obiekt i ta sprawa powinna się już zakończyć.  

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, kiedy radni otrzymają odpowiedzi na pytania zadane podczas 

sierpniowej Sesji? 

 

Przewodniczący RM odpowiedział, że w dniu dzisiejszym odpowiedzi w imieniu BM 

przedstawi Sekretarz Miasta. 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Prośba o zabezpieczenie grożącego zawaleniem budynku przy ul. S. Okrzei, 

a po uregulowaniu spraw sądowych zażądanie od właściciela kwot poniesionych na ten 

cel. Budynek stwarza duże zagrożenie dla przechodniów i należy zareagować zanim 

stanie się tragedia. 

2. Pytanie, na jakim etapie są prace zmierzające do podłączenia budynków, m.in. 

ul. Parkowej i Ogrodowej do EC? Zdaniem radnej będzie to realizacja strategii 

zmniejszania emisji dwutlenku węgla do powietrza. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, czy Andrzej Mankiewicz objął już posadę Wiceprezesa w Sp. Mieszkaniowej, 

jaki będzie zakres jego obowiązków, ile miasto będzie ta posada kosztowała i na czym 

spółka zaoszczędzi, aby wypłacić wynagrodzenie? 

2. Pytanie, jaki, w skali roku, miasto poniesie koszt przygotowania i wydania miesięcznika 

kamiennogórskiego? Radny przypomniał, że urząd posiada już umowy z kablówką 

i portalem powiatowa.info, które kosztują miasto kilkadziesiąt tysięcy. Wydawany jest 

również miesięcznik w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej, a zatem nowe wydawnictwo 

jest zdaniem radnego zbędnym wydatkiem. 

3. Pytanie, jakie miasto uzyskało oszczędności z tytułu zawarcia nowej umowy 

z powiatem na prowadzenie Gimnazjum Nr 2? 

4. Pytanie, kiedy Kamienna Góra doczeka się funduszu obywatelskiego i jakie są szanse, 

że nastąpi to w tej kadencji? Obywatele chcieliby wiedzieć jaki procent budżetu mają 

do wykorzystania zgodnie ze swoją wolą. 

5. Pytanie, kiedy Kamienna Góra doczeka się rejestru umów? Gdyby on był nie byłoby 

problemów z uzyskaniem prostej informacji na temat przeznaczania publicznych 

pieniędzy. W rejestrze powinny znajdować się wszystkie umowy zawierane przez 

miasto ze wszystkimi podmiotami. 

6. Pytanie, co dalej z zamkiem? Skoro jest koncepcja prac, to radni i mieszkańcy powinni 

znać jej szczegóły. 
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7. Wniosek (do Burmistrza i radnych) o przygotowanie projektu uchwały, w którym 

wskazane zostałoby ograniczenie dla sprzedaży napojów alkoholowych w miejskich 

sklepach do godziny 2200. 

8. Wniosek o dofinansowanie zewnętrznych patroli policyjnych. 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie, jaki będzie tok postępowania w ramach pozyskanych środków unijnych 

z Aglomeracji Wałbrzyskiej przeznaczonych na remonty elewacji zewnętrznych 

budynków i od kiedy mieszkańcy mogą się o te środki starać? 

2. Apel, aby uczulić Policję na częstsze patrole w miejscach sprzedaży alkoholu, 

gdyż mieszkańcy czują się niebezpiecznie. 

3. Pytanie, czy jest szansa, aby powtórnie w mieście uruchomić komunikację miejską? 

4. Prośba o poinformowanie wspólnot mieszkaniowych o ich obowiązkach w okresie 

zimowym. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Prośba o przedstawienie konkretnych informacji n/t inwestycji z Aglomeracji 

Wałbrzyskiej. W roku ubiegłym radnych zapewniano, że już w tym roku na jesień będą 

składane wnioski, a w dalszym ciągu padają ogólne informacje. Radną interesują 

terminy, kwoty i dziedziny w jakich wnioski będą składane. 

2. Pytanie o plany restrukturyzacji Sp. Mieszkaniowej od nowego roku? 

 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy na zatoczce na ul. Jeleniogórskiej można usytuować przystanek 

autobusowy? 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Pytanie, jak daleko posunięte są prace dotyczące kanalizacji wodnej na ul. Śląskiej 

(dużej)? W roku bieżącym awaryjność sieci przekroczyła już koszt nowej sieci 

i zdarzało się nawet 6 awarii w ciągu jednego dnia. W okresie jesiennym i zimowym ta 

awaryjność będzie jeszcze bardziej uciążliwa. 

 

Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Pytanie, czy wykonawca parku na ul. Ogrodowej został obciążony nowymi 

nasadzeniami, po tym jak pierwotnie wsadzone uschły, a jeśli nie to dlaczego? Koszt 

wykonania inwestycji został podniesiony z 700 tys. zł na 780 tys. zł i ze strony Urzędu 

Miasta sprawa ta nie została dopilnowana w okresie gwarancji, pomimo monitu 

radnych. 

2. Uwaga, że na odcinku ul. Wałbrzyskiej (obwodnica) nie palą się lampy, a zwłaszcza 

w zbliżającym się okresie jesienno-zimowym (szybko ciemno) będzie to stwarzało 

niebezpieczeństwo. Już w poprzedniej kadencji zapewniano radnych o wymianie tego 

oświetlenia, a w dalszym ciągu w temacie nic nie zrobiono. 

3. Uwaga, że parking przy starym cmentarzu na ul. Katowickiej w dalszym ciągu nie jest 

utwardzony, a na cmentarzu przy ul. Wałbrzyskiej nie została do tej pory otworzona 

druga brama (otwarta jest jedynie bramka). Zbliża się kolejne Święto Zmarłych 

i mieszkańcy oraz goście będą musieli borykać się z trudnościami. 

 

Radny Jan Maciaś: 
1. Prośba o pełną informację n/t naboru dzieci do miejskich gimnazjów na rok szkolny 

2015-2016. 
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2. Podziękowanie za remont kładki na rzece Zadrna. 

3. Pytanie, czy Kamienna Góra zamierza w przyszłości przyjąć uchodźców? 

 

 

Ad. 5. Informacja przedstawiciela Projektu Arado n/t bieżącej działalności 

i funkcjonowania kamiennogórskich podziemi 

 

Inspektor w Wydziale Spraw Społecznych UM Marcin Ryłko przedstawił wydarzenia, 

które miały miejsce w ramach „Operacji Arado” i odbywały się na terenie Kamiennej Góry – 

zał. Nr 2 do protokołu. 

 

Medialny opiekun „Rajdu Arado” Andrzej Pawlukiewicz poinformował, iż wyprodukowany 

został film promocyjny przedstawiający wydarzenia z imprezy w Kamiennej Górze. 

A. Pawlukiewicz jest również korespondentem stacji TVN24 i powiedział, że podczas otwarcia 

kamiennogórskich podziemi, obecny był wóz transmisyjny tej stacji i miał 8 wejść antenowych 

w ciągu jednego dnia. Tegoroczne wydarzenia obserwowały takie telewizje jak: DAMI Jelenia 

Góra, STRIMEO Jelenia Góra, TVN24 i POLSAT, gdzie w niedzielę nadano prawie 

4-minutowy reportaż. Gdyby chciano oszacować koszty jakie miasto musiałoby ponieść, 

żeby osiągnąć taki sam efekt jak z wejść antenowych to należałoby wystosować zapytanie do 

Instytutu Monitorowania Mediów w Warszawie. A. Pawlukiewicz wyjaśnił również dlaczego 

nie było wejść z Kamiennej Góry w stacji TVN24 bezpośrednio w sobotę – tylko dlatego, 

że impreza odbywała się o godz. 18.00, a w takiej stacji jaką jest TVN informacje są zbierane 

jedynie do godz. 16.00 i po tym czasie następują już tylko emisje. W TVN24 z Kamiennej Góry 

były wejścia w niedzielę i emitowany był również podczas programu na żywo nakręcony przez 

A. Pawlukiewicza reportaż. Jego zdaniem Kamienna Góra nigdy nie miała imprezy o takiej 

randze i nie powinno się tego zmarnować. 

 

Właściciel obiektu Fort Gerharda i Zarządca kamiennogórskich podziemi Jarosław Bona 
poinformował, że w pierwszym roku funkcjonowania podziemi koszt inwestycji wyniósł 

ok. 500 tys. zł przy dużym ryzyku, że ta kwota się nie zwróci (miasto prawie w ogóle nie 

rozwinięte turystycznie). W roku ubiegłym koszty utrzymania obiektu wyniosły ponad 

293 tys. zł. Zdaniem J. Bony Jego firma przez 5-7 lat nie będzie przynosiła żadnych zysków, 

a jedynie zwracać się będą poniesione koszty. 

 

Menadżer obiektu Kamil Zięba przedstawił dane dotyczące funkcjonowania podziemi – zał. 

Nr 3 do protokołu. 

 

Dr nauk humanistycznych w zakresie historii Łukasz Gładysiak (Studio Historyczne Huzar 

Koszalin) przedstawił wyniki badań nad promocyjnym wymiarem „Rajdu Arado” – zał. Nr 4 

do protokołu. Dodał, że takie wydarzenia historyczne jak „Operacja Arado” są najlepszym 

sposobem edukacji dzieci i młodzieży, gdyż pozwalają na „bezpośredni” kontakt z historią. 

Dzięki majowym wydarzeniom Kamienna Góra plasuje się w czołówce miast turystycznych 

w Polsce. Niewątpliwą atrakcją w tym roku były również stanowiska do gry World of Tanks – 

największej internetowej gry militarnej, które udało się ściągnąć do Kamiennej Góry jako 

jednego z dwóch miast w Polsce. Do Instytutu w Koszalinie spływają coraz to nowe zapytania 

od różnych grup, czy właścicieli pojazdów, w jaki sposób mogą się zaprezentować 

w Kamiennej Górze. Zdaniem Ł. Głasiaka „Rajd Arado” jest dla miasta najlepszym sposobem 

na lokowanie środków, które wrócą w postaci turystów. 
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Menadżer obiektu K. Zięba wręczył na ręce Przewodniczącego RM dyplom za zajęcie przez 

„Rajd Arado” 1-go miejsca w konkursie na „Najlepsze wydarzenie Dolnego Śląska 2015”. 

 

Przewodniczący RM podziękował za wyróżnienie i za przybycie gości. Nikt z radnych nie 

zadał pytania do przedstawicieli Projektu Arado. 

 

Radni otrzymali ponadto wycinki prasowe n/t kamiennogórskich podziemi oraz linki do 

ogólnopolskich i lokalnych mediów, w których pojawiały się informacje o największej atrakcji 

Kamiennej Góry – zął. Nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy. 

 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze n/t działalności 

Rady Miejskiej między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 6 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. 

nr 193/2, obr. nr 5) 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze przy 

18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr X/58/15 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. 

nr 791/13, obr. nr 6) 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej jednogłośnie, 

tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr X/59/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kamiennej Góry 
 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel. 
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Radny J. Chodasewicz zapytał, czy aktualizacja studium w zakresie np. ścieżek rowerowych, 

czy obiektów wielkopowierzchniowych nie powinna być jednak uregulowana w szybkim 

czasie? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału odpowiedział, że wykonanie samego opracowania dla ścieżek 

rowerowych w niczym nie pomoże, a jeśli chodzi o obiekty wielkopowierzchniowe – to na 

terenie miasta są jeszcze dwa miejsca, gdzie one mogą się pojawić. W przypadku jednego 

miejsca to miasto dysponuje 90% powierzchni tego miejsca, a zatem bez naszej zgody nic 

w tym miejscu powstać nie może, a w przypadku drugim dysponujemy ok. 1/3 powierzchni 

i też się nie spodziewamy tutaj jakiejś budowy. Dodał ponadto, że pomimo tego, że droga S3 

nie trafia swoim przebiegiem w korytarz, który rezerwowany był na jej przebieg 15 lat temu, 

to nie ma też konieczności wprowadzać jej do ustaleń już teraz. Zadanie to ma być realizowane 

w trybie specustawy, a zatem niezależnie od planów miejscowych w gminach. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy korzystnym byłoby pokryć całe miasto planami 

przestrzennymi i jakie byłyby tego koszty? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału odpowiedział, że to byłoby faktycznie korzystne, a w związku 

z tym, że On sam posiada już teraz uprawnienia do opracowywania planów, to koszty 

bezpośrednie ograniczają się do kosztów pozyskania map z ośrodka dokumentacji geodezyjnej 

i do wykonania specjalistycznych analiz i opracowań (np. w zakresie ochrony środowiska) i nie 

są one duże. Istotne koszty generuje za to pozyskanie podkładów mapowych (20-27 tys. zł) 

i ich publikacja w sieci Internet (też ok. 20 tys. zł). W pierwszej kolejności chcielibyśmy 

przekonać Starostwo Powiatowe, że zgodne z prawem jest uniknięcie tych kosztów. To 

wszystko wskazuje, że nie ma naglącej konieczności zmiany studium, a w pierwszej kolejności 

należy przygotować się do pozyskania niezbędnych dokumentów. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” 

podjęła Uchwałę Nr X/60/15 w sprawie aktualności studium i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kamiennej Góry – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej 

Górze oraz Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze na kadencję 2016-2019 
 

Opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników sądowych przedstawiła radna V. Majak – 

Przewodnicząca Zespołu powołanego do wydania opinii – zał. Nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM poprosił o propozycję składu liczbowego Komisji Skrutacyjnej, 

która przeprowadzi tajne głosowanie nad wyborem ławników. 

 

Radna Z. Kolat zaproponowała 3-osobowy skład Komisji Skrutacyjnej. 

 

W związku z tym, że nie było innych propozycji Przewodniczący RM poddał pod głosowanie 

propozycję radnej Z. Kolat W jego wyniku RM jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” 

zdecydowała o 3-osobowym składzie Komisji Skrutacyjnej. 
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Przewodniczący RM poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radna Z. Kolat zaproponowała kandydaturę radnego Z. Nagórnego, który wyraził zgodę. 

 

Radny R. Ostrowski zaproponował kandydaturę radnej V. Majak, która wyraziła zgodę. 

 

Radna I. Plata zaproponowała kandydaturę radnej C. Róg, która wyraziła zgodę. 

 

W związku z tym, że nie było więcej kandydatur Przewodniczący RM poddał pod głosowanie 

powyższy skład. W jego wyniku RM jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę 

Nr X/61/15 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad 

wyborem ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze i Sądu Okręgowego w Jeleniej 

Górze na kadencję 2016-2019 – zał. Nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy na ukonstytuowanie się Komisji Skrutacyjnej 

i przygotowanie kart do głosowania.. 

 

Po przerwie radny Z. Nagórny – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił sposób 

ukonstytuowania się Komisji, a także Regulamin głosowania – zał. Nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący RM poddał Regulamin głosowania pod głosowanie, w wyniku którego RM 

jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” przyjęła go. 

 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej rozdali karty do głosowania, po czym radni przystąpili do 

tajnego oddawania głosów. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy na ustalenie wyników głosowania. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał Protokół z ustalenia wyników 

głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze – zał. nr 13 do 

protokołu (karty do głosowania stanowią zał. Nr 14 do protokołu). W związku z tym, że dwóch 

kandydatów otrzymało jednakową liczbę głosów, która stanowi liczbę uprawniającą do 

uzyskania mandatu ławnika, przeprowadza się II turę głosowania. Następnie Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej odczytał Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach 

ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze – zał. Nr 15 do protokołu (karty do 

głosowania stanowią zał. Nr 16 do protokołu). 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy na przygotowanie kart do głosowania w II turze 

głosowania nad wyborem ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze. 

 

Po przerwie członkowie Komisji Skrutacyjnej rozdali karty do głosowania, po czym radni 

przystąpili do tajnego oddawania głosów. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy na ustalenie wyników głosowania. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał Protokół z ustalenia wyników 

głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze (II tura 

głosowania) – zał. Nr 17 do protokołu (karty do głosowania stanowią zał. Nr 18 do protokołu). 

 

 

 



8 
 

Przewodniczący RM poinformował, że na podstawie Protokołów z wyników głosowania RM 

podjęła Uchwałę Nr X/62/15 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej 

Górze oraz Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze na kadencję 2016-2019 – zał. Nr 19 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 

2015 rok 
 

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze 

jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr X/63/15 w sprawie zmian 

w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 rok. – zał. Nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 12. Sprawy różne 

 

Przewodniczący RM poinformował, że w dniu dzisiejszym do Biura Rady Miejskiej złożony 

został list otwarty mieszkańców Ziemi Kamiennogórskiej z prośbą o odczytanie na Sesji Rady 

Miejskiej, ale wspólnie z Wiceprzewodniczącym RM podjęta została decyzja o skierowaniu 

tego pisma pod obrady Stałych Komisji RM – zał. Nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM poprosił Sekretarza Miasta odczytanie odpowiedzi BM na wnioski 

i zapytania radnych z poprzedniej Sesji. 

 

Radny A. Jasiński zgłosił wniosek o skierowanie tych odpowiedzi pod obrady Stałych Komisji 

RM i nieodczytywanie ich na Sesji. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że sam BM zabiegał o to, aby odpowiedzi były 

przedstawiane na Sesji. 

 

Przewodniczący RM poddał wniosek radnego A. Jasińskiego pod głosowanie, w wyniku 

którego przy 5 głosach „za”, 11 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” RM odrzuciła wniosek. 

 

Sekretarz Miasta A. Wileński przedstawił odpowiedzi BM  – zał. Nr 22 do protokołu. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, kto uczestniczył w delegacji do miasta partnerskiego Vierzon, 

jak długo trwała wizyta i jakie koszty miasto poniosło w związku z nim? 

 

Sekretarz Miasta odpowiedział, że w delegacji uczestniczył On, Zastępca BM i Kierownik 

Wydziału Zamówień Publicznych. Delegacja trwała trzy dni, a miasto poniosło jedynie koszt 

ok. 1500 zł na paliwo – koszt pobytu sfinansowała strona francuska. Delegacja uczestniczyła 

w otwarciu corocznych Targów, ustalono zasady wymiany młodzieży, poruszono temat 

współpracy lokalnych artystów – zaproszeni zostali oni na październik do Vierzon w celu 

otwarcia swojej wystawy. Wstępnie na przyszły rok została już zaproszona większa grupa osób, 

gdyż obchodzone będzie 20 lat współpracy miast. Kamienna Góra będzie miała też swoje 

stoisko targowe. 
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Radny W. Sobiechowski odniósł się do odp. Burmistrza na zapytanie radnego z poprzedniej 

Sesji, tj. na ul. Katowickiej 7A postawiono jedynie piece, a z zewnątrz budynek nie jest ruszony; 

radny sprostował swoją wypowiedź, a mianowicie, że termin remontu mija 15.11.2015 roku 

a nie 2016 roku. Powiedział również, że od wielu lat ciągnie się temat klap oddymiających 

w Gimnazjum Nr 1 i z 90 tys. zł wzrósł on już do ponad 300 tys. zł. Zdaniem radnego pieniądze 

są wydawana na przeróżne cele, a bezpieczeństwo dzieci schodzi na dalszy plan i tak nie 

powinno być. 

 

Radny J. Maciaś pochwalił montażu stanowisk siłowych na Zalewie. 

 

Radny Z. Nagórny odniósł się również do odp. Burmistrza na zapytanie radnego z poprzedniej 

Sesji, tj. oczekiwał w odpowiedzi potwierdzenia słów, które Komisja Regulaminowa otrzymała 

podczas posiedzenia od pracownika Wydziału Mienia, a mianowicie, że inwestycja 

na ul. J. Lompy będzie wpisana w przyszłoroczny budżet Sp. Mieszkaniowej, a inwestycja 

wodno-ściekowa na ul. Sportowej w przyszłoroczny budżet miasta 

 

Radna I. Plata poprosiła o rozważenie możliwości poszerzenia siłowni na Zalewie o sprzęt do 

ćwiczeń dla dzieci. 

 

Radny J. Chodasewicz odniósł się do wystąpienia przedstawicieli Projektu Arado 

i powiedział, że w Strzegomiu była dwudniowa impreza za kwotę 180 tys. zł, podczas której 

odbywały się konkursy i zabawy (Kamienna Góra też kiedyś wydawała 200 tys. zł na Dni 

miasta i nie były one relacjonowane w ogólnopolskich mediach). 

 

Radny B. Wągrowski stwierdził, że radny J. Chodasewicz nie odezwał się kiedy byli 

przedstawiciele podziemi, a teraz kiedy ich nie ma i nie mogą odnieść się do Jego słów, to 

powraca do tematu z początku Sesji. 

 

Radny J. Chodasewicz wyjaśnił, że chodzi jedynie o to, że podczas marcowej Sesji poddał 

pod wątpliwość obecność wozów transmisyjnych w trakcie majowej imprezy i Jego 

przypuszczenia się potwierdziły. Za takie pieniądze miasto powinno zagwarantować sobie taką 

kampanię medialną jaką zrobił Strzegom. 

 

Przewodniczący RM wyraził również zdziwienie pytaniami radnego w tym momencie. 

 

Radny J. Chodasewicz podkreślił, że umowa z „Arado” to jedynie jedna kartka, w której 

miasto nic sobie nie gwarantuje – ani możliwości ingerencji w scenariusz, ani obsługi 

medialnej, ani wpływu na ilość uczestników. 

 

Radna V. Majak zapytała radnego J. Chodasewicza, czy z Jego wypowiedzi wynika, że chce 

zwiększenia kosztów kolejnej imprezy majowej i poszerzenia jej o imprezy towarzyszące, 

a jeśli tak to skąd weźmie na to środki? 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że np. z kosztów utrzymania Sp. Mieszkaniowej 

i podkreślił po raz kolejny, że z tych 5 tys. osób, które uczestniczyły w „Bitwie Czołgów” 

większość stanowią osoby z pobliskich miejscowości, którzy po spektaklu nad Zalewem 

wyjechały z miasta nie zostawiając tutaj żadnych pieniędzy. Radny wyraził nadzieję że kolejna 

umowa będzie korzystniejsza dla miasta. 
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Radna V. Majak powiedziała, że te osoby, które pojechały po spektaklu i przekazały innym 

swoje pozytywne odczucia jednak zrobią wiele dla promocji miasta. 

 

Pełnomocnik Miasta ds. polityki społecznej A. Dybiec powiedział, że restauratorzy z miasta 

i okolic są bardzo zadowoleni (pod kątem finansowym) z organizacji w mieście „Bitwy 

Czołgów”. Wyrażają oni nawet opinię, że gdyby takie imprezy były organizowane dwa-trzy 

razy do roku, to pozwoliłoby im to „załatać dziury” w swoich działalnościach. Przypomniał 

również radnemu słowa wypowiedziane przez A. Pawlukiewicza, że w niedzielę 

w ogólnopolskich mediach były emitowane czterominutowe reportaże o majowej imprezie, 

które normalnie kosztowałyby miasto kilkaset tysięcy zł. 

 

Radna Z. Kolat zwróciła się z prośbą (również do radnych) o rozważenie możliwości 

utworzenia w mieście Domu Dziennego Wsparcia dla Osób Starszych, które potrzebują 

pomocy i stałej opieki. Nasze społeczeństwo się starzeje i problem ten zaczyna być coraz 

powszechniejszy. Radna przeczytała, że kilka gmin ościennych wspólnie może starać się 

o pozyskanie środków zewnętrznych na ten cel. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że w poniedziałek o godz. 14.00 odbędzie się spotkanie 

z przedstawicielami władz gmin ościennych w sprawie losów budynku po Domu Pomocy 

Społecznej przy ul. Armii Ludowej. 

 

Radny J. Chodasewicz zaproponował odkupienie od powiatu tego budynku i utworzenie 

w nim domu opieki nad osobami starszymi. 

 

 

Ad. 13. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął X Sesję Rady Miejskiej 

w Kamiennej Górze w dniu 24 września 2015 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  
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